

朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱
Education for All-out defense (II) 全民國防教育(二)

當期課號	1302	Course Number	1302
授課教師	黃志傑	Instructor	HUANG,ZHI JIE
中文課名	全民國防教育(二)	Course Name	Education for All-out defense (II)
開課單位	校訂必修(四日)	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	0	Credits	0
課程目標	<p>軍訓一年級下學期必修課程包括： 緒論、領導的意義。領導與權力、領導與統御。領導類型、領導原則。領導者的任務、領導的基礎。領導者的條件。軍隊領導的意涵、軍隊領導者的特質。軍隊領導的基本才具。軍隊領導實務。結論 中國兵學思想發展、中國兵學思想特色、先秦時期中國兵學選粹、拓展蛻變時期中國兵學選粹、廿世紀前期西方兵學思想、廿世紀後期西方兵學思想。</p>	Objectives	<p>2th year semester of a half required course comprise : Preface, meaning of leadership 、 Leadership and power 、 leadership and domination. Leadership types, principles of leadership 、 Mission of a leader and foundation of leadership 、 Condition of a leader 、 The meaning and characteristics of military leadership 、 Basic talent of military leadership 、 Military leadership practical 、 Conclusion. Development of the Chinese armed forces. 、 Characteristics of the chinese armed forces idea. 、 Chin Dynasty chinese armed forces of choice 、 Develop of chinese armed forces of choice in metamorphosis period 、 Western armed forces idea in eaarlier 20 century 、 Western armed forces idea in later 20 century.</p>
教材	一、利用電腦及單槍投影機配合簡報方式授課二、設計問題及分組報告方式，激發學生思考及表達的能力	Teaching Materials	<p>1. Teaching with computer and power poing 2. Design question and presentation in group, encourage student's thought and the ability to speak</p>
成績評量方式	第一階段評量方式一、以平時成績(出缺席、課堂秩序及發言等)佔15% 二、報告成績佔15% 三、期末考實施評量佔20%	Grading	<p>Grading in second stage 1. ordinary results 15% 2. Presentation results 15% 3. final test 20%</p>
教師網頁	-		
教學內容	<p>本課程分兩階段上課，第一階段為三軍概要(含國防科技)18小時，分別介紹陸軍、海軍、空軍的沿革、作戰概念及未來發展並適時加入國防科技知識，第二階段為國家安全概論18小時，介紹影響國家安全的政治、經濟、軍事因素並介紹危機處理與國家安全。</p>	Syllabus	<p>Our courses divided to two stages, first stage is brief outline of the armed forces with 18 hours that introduce the land forces, sea forces and air forces respectively. Second stage is the theory of nation secure that last for 18 hours, introduce the factors that affect the nation secure like politics, economic, military factors and how to handle the crisis</p>

尊重智慧財產權，請勿非法影印。